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P R O T O K Ó Ł Nr XX/13 
z Sesji Rady Gminy Nowinka odbytej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 

marca 1990 o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.) 
w dniu 14 marca 2013 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowince 

  

Obrady XX Nadzwyczajnej Sesji otworzył o godz. 17:15 Przewodniczący Rady 
Gminy Waldemar Jedliński, powitał przybyłych radnych  

– Dorotę Winiewicz; Wójta Gminy Nowinka  

− Zastępcę Wójta – Ewę Bożenę Konstantynowicz; 

− Radnych;  

− Sołtysów; 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Waldemar Jedliński 

wypowiadając formułę „otwieram XX Sesję Rady Gminy Nowinka zwołaną w trybie 
nadzwyczajnym” Następnie powitał bardzo serdecznie wszystkich zebranych. 

 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/101/12 Rady 

Gminy Nowinka z dnia 14 listopada 2012 roku w sprawie przyjęcia programu 
naprawczego finansów Gminy Nowinka. 

3. Podjęcie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu Państwa 
w ramach postępowania naprawczego oraz upoważnienia Wójta Gminy 
Nowinka do zawarcia umowy i zaciągnięcia zobowiązań wekslowych. 

4. Podjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 
5. Podjęcie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2013-2033. 

6. Zamknięcie sesji 
 

Ad. 1) Na ustawowy skład 15 radnych obecnych było 12 radnych(lista obecności 
żadnych w załączeniu) w związku z tym sesja jest prawomocna do podejmowania 
decyzji. Po czym poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 12 głosami „za” porządek obrad został przyjęty. 
Przewodniczący Rady oddał głos Pani Wójt. Wnioskodawczyni powitała wszystkich 
zebranych i wyjaśniała przyczynę zwołania sesji. 

AD.2)  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr XVI/101/12 Rady Gminy Nowinka z dnia 14 listopada 2012 roku w sprawie 
przyjęcia programu naprawczego finansów Gminy Nowinka. I porosił o wnioski i 
uwagi do projektu. 
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Radny Jerzy Kłoczko zadał pytani odnośnie przedszkola. Kiedy ono kończy swój byt z 
Funduszy Unijnych, i co dalej wtedy będzie działo się z przedszkolem? Czy jego 
utrzymanie będzie z budżetu gminy. 

Pani Ewa Konstantynowicz zastępca Wójta wyjaśniła, że przez 2 lata jest 
utrzymywane z unijnych środków. 

Rady Jerzy Kłoczko: Kiedy się kończy? 
Z-ca Wójta: 31.08 tego roku jest zakończenie finansowania z Urzędu 
Marszałkowskiego i od 01.09 zgodnie z podpisaną umową Urząd Gminy jest 
zobowiązany do utrzymania punktu przedszkolnego przez następny rok szkolny. 
Radny Jerzy Kłoczko: Tylko 1 rok czy 2? 
Z-ca Wójta: 1 rok szkolny. 
Radny Jerzy Kłoczko: Urząd Gminy z własnych środków? 
Z-ca Wójta: z własnych środków. To jest kwestia opłacania wynagrodzenia 
nauczycieli. 
Radny Jerzy Kłoczko: A wyżywienie? 
Z-ca Wójta: Rodzice płacą. Teraz wyżywienie jest w ramach projektu. 
Radny Jerzy Kłoczko: A później rodzice lub Urząd Gminy. 
Z-ca Wójta: Urząd Gminy nie może płacić za rodziców. Rodzic jest obciążony 
kosztami wyżywienia dzieci. Od tego roku ma wejść ustawa o wychowaniu 
przedszkolnym, która nakłada obowiązek powstania punktów przedszkolnych w 
gminie i czy byłoby te przedszkole wcześniej czy nie byłoby go to i tak musielibyśmy 
stworzyć punkt przedszkolny, bo ustawa tego by wymagała. Datowana była by tylko 
godzina, np. 5 godzin jest za darmo a ta godzina 6,7,8 jeśli rodzic sobie życzy żeby 
dziecko zostało dłużej, będzie dopłacał. Ministerstwo chce odciążyć rodziców, aby 
zachęcić do pozostawiania dzieci w przedszkolu i chce dołożyć. Przyznana na 2014 
rok na te 3 miesiące dotacja to 333,00 zł. Natomiast w latach to będzie chyba 1.300 zł i 
wzrasta do 1.600 zł, będzie wzrastające. Wydaje mi się dobrym był ten krok z 
powstaniem punktu przedszkolnego, bowiem zyskujemy placówkę wyposażoną, 
gotową do działania. 
Radny Grzegorz Pietrewicz zadał pytanie odnośnie danych przedsięwzięć 
naprawczych wraz z harmonogramem wprowadzenia oraz efekty finansowe 
poszczególnych przedsięwzięć naprawczych, w ramach oszczędności utrzymanie i 
przekształcenie w Filię Szkoły Podstawowej w Monkiniach. Zwrócił się do 
Przewodniczącego Rady, iż na poprzedniej sesji składał wniosek o przeprowadzenie 
konsultacji społecznych w sprawie Szkoły w Monkiniach i do tej pory nie zostało to 
zrobione. Zapytał, jakie są dalsze postępowania w tej sprawie, bo rozmowa dotyczyła 
przekształcenia szkoły, a nie filia. 
Pani Wójt wyjaśniła, że tu się wkradł błąd formalny i będzie to na pewno poprawione. 
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Radny Grzegorz Pietrewicz zapytał, jakie występują oszczędności. Na czym ta 
oszczędność polega. 
Radny Jerzy Kłoczko: Dajemy na fundusze sołeckie, które mogą nie być w tym roku, a 
tutaj reorganizujemy szkołę i ile na tym zaoszczędzimy. Czy nie lepiej było się 
zastanowić i to zostawić. 
Pani Wójt: Kwestia dotyczyła najbardziej dojazdu i przejazdu podczas drogi. Trzeba 
było opracować co do minuty każdy przystanek, każdy kilometr dowozu dzieci. 
Zostało to opracowane już. Mamy porobione mapy, zaprosiliśmy rodziców na 20.03 
na godzinę 10.00 do Urzędu Gminy żeby o tym porozmawiać.  
W roku szkolnym 2013/2014 wszyscy uczniowie klas 0-III z obwodu Szkoły 
Podstawowej w Monkiniach, jak również uczniowie klas IV-VI Szkoły Podstawowej 
w Nowince będą mieli zapewniony transport do i ze szkoły autobusem gminnym z 
opiekunką. Ilość dzieci w autobusie będzie wynosiła, 49 przy czym 30 uczniów 
wysiądzie w Monkiniach (uczniowie klas 0-1II), a 19 uczniów z klas IV-VI pojedzie 
do SP w Nowince. Dbając o dobro dzieci rozplanowaliśmy godziny dojazdu do szkoły 
tak, aby młodsze dzieci były w szkole w Monkiniach tuż przed lekcjami tj. kurs ranny 
autobusu szkolnego będzie rozpoczynał się o 7.40 a zakończy o 8.40 w Nowince, przy 
czym dzieci klas 0-111 w Monkiniach będą dowiezione na 8.20 tak, aby o 8.30 mogły 
rozpocząć się zajęcia szkolne. Natomiast starsi uczniowie będą w szkole w Nowince o 
8.40 co wykluczy oczekiwanie dzieci na rozpoczęcie się zajęć w obu szkołach. 
Natomiast popołudniowy kurs autobusu szkolnego zaplanowany został od godziny 
14.05 do godziny 14.55. Średni koszt dowozu dzieci autobusem szkolnym w roku 
2012 wynosił 3,58 zł/km (łącznie z kosztem wynagrodzenia kierowcy, opiekunki, 
eksploatacją, konserwacją, ubezpieczeniem pojazdu). W roku szkolnym 2013/2014 
planuje się dwa kursy dziennie na trasie:Nowinka-Monkinie-Bryzgiel-Krusznik-
Tobołowo-Kopanica-Danowskie-Walne-Nowinka, które wynoszą ok. 37 km co daje 
łączną liczbę 74 km dziennie. Przyjmując uśredniony koszt 1 km tj. 3,58 zł dzienny 
transport dzieci z obwodu Monkiń do i ze szkół kosztować będzie 264,92 zł. Licząc, iż 
rok szkolny 2013/2014 liczy 187 dni nauki łączny koszt dowozu dzieci wyniesie 49 
540,04 zł. Porównując do roku bieżącego, gdzie autobus szkolny pokonuje dystans 62 
km/dziennie na trasie Monkinie(baza)- Nowinka-Monkinie-Bryzgiel-Krusznik-
Tobołowo-Kopanica-Danowskie-Walne-Ateny-Monkinie- Nowinka koszt dziennego 
transportu wynosi 221,96 zł co daje wartość przy 190 dniach nauki w roku szkolnym 
2012/2013 łączny koszt 42 172,40 zł. 
Obecnie odbywa się jeden popołudniowy kurs autobusowy i dodatkowo dochodzi 
koszt zakupu biletów dla 24 uczniów z klas 0-VI, którzy do szkoły dojeżdżają 
autobusem rejsowym - koszt biletów za 2012 r. wynosił 14 394,07 zł. 

Reasumując koszt dowozu dzieci po reorganizacji szkoły nie tyle nie wzrośnie, ale 
nawet zmaleje z uwagi na optymalne opracowanie tras dowozu dzieci. 
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Radny Grzegorz Pietrewicz:  A co z tymi dziećmi które zostaną pozbawione tego 
autobusu? 
Wójt: Które dzieci? 
Radny Grzegorz Pietrewicz: Ze Strękowizny? 
Wójt: Będzie woził Pan Strękowski, dzieci ze Strękowizny będą stratne o 10 minut na 
czasie, więc w tej chwili dzieci ze Strękowizny ze szkoły dowożone o 7.50 w  szkole  
w Nowince, będą o 7.40. 
Po burzliwej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i przeszedł do 
głosowania nad projektem uchwały. W wyniku przeprowadzonego głosowania 8 
głosami „za”, 3 głosami „ przeciw” i 1 głosem „ wstrzymał się”  uchwała została 
podjęta. 
Ad.3) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki z budżetu Państwa w ramach postępowania naprawczego oraz upoważnienia 
Wójta Gminy Nowinka do zawarcia umowy i zaciągnięcia zobowiązań wekslowych i 
poprosił o wnioski do projektu. 

Głos zabrał radny Wojciech Paszkiewicz i poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie § 3 
pkt 2 o wekslach. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że każda pożyczka lub kredyt musi być zabezpieczony. 
I  w tym momencie zabezpieczeniem są weksle in blanko. Ministerstwo Finansów w 
ten sposób się zabezpiecza. 
Radny Wojciech Paszkiewicz: A co jest pokryciem tych weksli? 
Skarbnik Gminy: majątek Gminy, to jest określona wartość niespłaconej pożyczki. 
Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad projektem 
uchwały. W wyniku przeprowadzonego głosowania 9 głosami „za”, 2 głosami 
„przeciw” i 1 głosem „wstrzymał się”  uchwała została podjęta. 
Ad.4) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy i poprosił radnych o wnioski do projektu. 
Radna Jolanta Augustynowicz poprosiła o wyjaśnienie kwoty 10.000 zł na ochronę 
przeciwpożarową? 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że to jest zakup materiałów i wyposażenia OSP. Dodała 
tez że 10.000 zł wyznaczony wkład własny na dofinansowanie pomocy materialnej dla 
uczniów. Wojewoda daje nam dotacje na tzw. Stypendia socjalne, ale Urząd Gminy 
musi dołożyć 20 %| wkładu własnego, więc jest to zabezpieczenie środków na ten cel i 
222,00 zł jest to na rzecz izby rolniczej. 
Radny Bogusław Korzun zapytał, czego dotyczy 1 mln zł w § 5 pkt 2 Sfinansowanie 
przejściowego deficytu budżetu – w kwocie 1.000.000 zł. 
 
Skarbnik Gminy: To jest na wypadek gdybyśmy nie mieli płynności finansowej i 
musielibyśmy zaciągnąć kredyt na rachunki bieżące. 



5 

 

Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 
wyniku przeprowadzonego głosowania 9 głosami „za”, 1 głosem „przeciw: i 3 
głosami „ wstrzymał się” uchwała została podjęta. 
Ad. 5) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2013-2033, po czym poprosił wnioski do projektu. 
Radny Jerzy Kłoczko zapytał o 14.000 zł- planuje się pozyskanie z tytułu 
przekształcenia 2 działek w prawo wieczystego użytkowania na prawo własności, 
zapytał, co to są za działki? 
Wójt: W Atenach cześć działek jeszcze została, ludzie maja w wieczystym 
użytkowaniu i według prawa mogą występować o wykup tych działek. Jest ponad 10 
działek. 
Radny Jerzy Kłoczko : A tu są tylko 2? 
Wójt: Bo nie wiadomo ile ludzi się zgłosi, zakładamy że może ktoś się zgłosi i będzie 
chciał działkę kupić. Jeszcze nikt się nie zgłosił. 
Radny Bogdan Korzun zapytał jak wygląda sprawa wykupu mieszkań na d Ośrodkiem 
Zdrowia. 
Pani Wójt odpowiedziała, że 2 Panie starają się o kredyt a 1 Pani jest poza granicami 
kraju. 
Radny Jerzy Kłoczko: Dochody planuje się pozyskać ze sprzedaży działek? Czy to 
chodzi o ta w Walnym? 
Wójt: Więc ta działka w Walnym i  wieczyste użytkowanie. W roku 2014 40.000 zł 
jest to szacunkowa wartość, jeżeli nie będzie możliwości wykupu przez tych 
mieszkańców tych działek z wieczystego użytkowania wtedy jeszcze jest możliwość 
sprzedaży działek przy oczyszczalni ścieków. Po krótkiej dyskusji Przewodniczący 
Rady poprosił o głosowanie nad projektem uchwały W wyniku przeprowadzonego 
głosowania 9 głosami „za”, i 3 głosami „ wstrzymał się”  uchwała została podjęta. 
Ad. 6) Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady 
XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy.  
Obrady sesji zakończyły się o godzinie 18.15. 
 
 

 
 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady: 

Izabela Kuprewicz         Waldemar Jedliński 


